
 

 

 

 

 

 

Z á p i s n i c a 

 

z pracovnej porady riaditeľov škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti PSK 

konanej v dňoch 24. októbra – 25. októbra 2024 v Škole v prírode Detský raj, Tatranská Lesná 

7, Vysoké Tatry. 

 

Prítomní : podľa prezenčnej listiny 

 

24. – 25. 10. 2024 

 

1. Poradu riaditeľov škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Prešovského 

samosprávneho kraja otvoril svojim príhovorom vedúci odboru školstva Ú PSK, PaedDr. Ján 

Furman, ktorý pozdravil prítomných. Privítal novozvolených riaditeľov stredných škôl a 

školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti PSK a stručne oboznámil všetkých 

zúčastnených s programom porady.  

2. PhDr. Ing. Svetlana Pavlovičová, MBA – Úrad komisára pre deti ( 0-18 rokov), Prešov 

predstavila činnosti úradu, riešenia podnetov, apelovala na prevenciu a ochranu práv detí a 

vyjadrila potrebu spolupráce.    

3. Ing. Peter Onofrej, technik a Ing. Tomáš Novotný, externý konzultant Energetickej 

agentúry Smart Regiónu PSK (EASR) – odprezentovali vznik Energetických komunít, 

energetické spoločenstvá, zdieľanie energie podľa zákona NR SR č. 251/2012 Z. z. o 

energetike, zákona NR SR č. 309/2009 Z. z. o podpore a výrobe energie z obnoviteľných 

zdrojov, prislúchajúcu legislatívu a zmeny vo vyhláške č. 154/2024 ktorá ustanovuje navýšenie 

minimálnej hranice za rezervovanú kapacitu ( VSD v septembri odosielalo list o optimalizácii), 

prebytky energie, optimalizáciu technických hodnôt na odberných miestach. V rámcovej 

dohode sa venovali úspore energie na roky 2025, 2026. Cieľom je úspora zo 162 na 110 eur za 

MWh. V novembri 2024 budú školám zasielané čiastkové zmluvy, je potrebné skontrolovať 

prílohu č. 2.   

4. Mgr. Miroslav Vaško, vedúci oddelenia pre duálne vzdelávanie a praktické vyučovanie, 

odbor školstva Ú PSK, Mgr. Martina Fečová, odborná referentka, odbor školstva Ú PSK, 

Ing. Andrea Ondová, ŠIOV –  informovali o zmenách v sieti, zaradzovaní a vyradzovaní 

odborov podľa vypracovaného usmernenia, ( ktoré bude v digitálnych dokumentoch na 

webovom sídle OŠ), jednotlivých krokov zo strany zriaďovateľa a štatutárov s povinnými 

prílohami. Pri zaradzovaní nových odborov je potrebný zo strany štatutára prieskum regiónu, 
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zámery o zaradzovaní a vyradzovaní vždy skonzultovať s OŠ, včasnosť jednotlivých krokov. 

Potreba kontroly elokovaných pracovísk na adresách a ich zaradenie do siete. Overiť 

prečíslovanie odborov kvôli RÚZ. Nahromadenie záporných stanovísk zo strany stavovských 

organizácií vznikli kvôli chýbajúcim príloham a ŠkVP, ktorý musí byť v súlade s legislatívou. 

Cez projektové oddelenie budú kurzy k tejto problematike.  

5. Mgr. Dagmar Čtvrtníčková, Mgr. Teťana Ustohalová, NIVAM KP Prešov – predstavili 

aktuálne činnosti NIVAMu Prešov pre stredné školy. Ponúkli vzdelávacie programy, odborné 

semináre (tvorba maturitných zadaní v anglickom jazyku – p. Kovalčíková), školenia 

predsedov maturitných komisií. Informačný seminár atestačného portfólia zastrešuje p. 

Hodošková. Označenie K6  (implementácia podporných opatrení) sa týka stredných škôl.  

Programy inovačného vzdelávania ponúka p. Dzurusová. Na programy, ktorým končí platnosť 

doložky, je možné sa prihlásiť aj naďalej. IKT programy zabezpečuje – p. Knapík. Lyžovanie, 

plavecký kurz a ďalšie športové aktivity – p. Feilová. Špecializačné vzdelávania pre 

uvádzajúcich učiteľov – p. Hitríková. Novinkou je aktualizačné vzdelávanie online (digitálne 

vybavenie a infraštruktúra a moderné vzdelávanie pre 21. storočie). Vo fáze prípravy je kurz 

kurikulárnej reformy. 

6. PhDr. Viera Hybenová, CPP Prešov – vo svojej prezentácii sa venovala Duševnému zdraviu 

na školách, jeho ochrane, psychickým poruchám a novodobým fenoménom súvisiacim 

s duševným zdravím. Strategickým dokumentom rozvoja systému starostlivosti o duševné 

zdravie na Slovensku, ktorý vedie k zlepšeniu poskytovaných služieb a zvýšeniu ich 

dostupnosti a kvality, je Národný program duševného zdravia SR.  

7. Mgr. Mária Halecká, Mgr. Miloš Jakubík, RÚŠS Prešov – vo svojich príspevkoch 

odprezentovali aktuálne otázky školského roka 2024/2025. Do úväzkov školského podporného 

tímu RÚŠS nezasahoval, počet pedagogických asistentov určilo MŠVVaM. Určitý počet 

úväzkov pomocných vychovávateľov ostal pod NIVAMom, zvyšok RÚŠS (290). Pridelenie 

pedagogických asistentov: podľa zdravotného znevýhodnenia č.5 – najviac 1 na jednu triedu ( 

v máji treba odovzdať protokol s vyjadrením CPP k týmto žiakom). Katalóg školení propagácie 

seminárov podporných opatrení je pod hlavičkou NIVAMu, refundácia prechádza od 

zriaďovateľa na RÚŠS – menia sa podmienky. Preplatenie sa týka doučovania, jazykových 

kurzov, kompenzačných pomôcok a literatúry. Prebiehajúce súťaže SŠ – futsal, rozpočet súťaží 

bol navýšený, v roku 2025 sa chystá konsolidačný balíček rozpočtu súťaží. Prenájom – budúci 

rok bude kritický v rámci financovania.  

8. Mgr. Miroslav Vaško, vedúci oddelenia pre duálne vzdelávanie a praktické vyučovanie, 

odbor školstva Ú PSK, Ing. Andrea Ondová, ŠIOV, Ing. Ivana Kirkov, vedúca oddelenia 

projektov stredných škôl odbor školstva Ú PSK – informoval o duálnom vzdelávaní, od 

budúceho roka v rámci NP workshop pre školy: Ako inovovať svoje ŠkVP a implementovať 

potreby trhu. Schválený a akreditovaný je druhý program inovačného vzdelávania zameraný na 

marketing a stratégiu. Pripravuje sa program pre digitalizáciu. Zamestnávateľom končí platnosť 

osvedčení, potreba vyškolenia. Inovácia ŠkVP je neustále nevyhnutná pre fungovanie škôl – 

najlepšie vyslať 2 zástupcov na školenie. Projektové aktivity – 34 škôl zapojených 

v debarierizácii a CuRI školy, kde sa momentálne dávajú projektové zámery. Vážnym 

problémom je zvýšenie DPH, robila sa zmena rozpočtu projektu. Rizikové prirážky 2,5 % budú 

rozpustené na DPH. Agenda debarierizácia sa nahromadila. Ukončené sú 2 školy z 34. V rámci 

IUS výziev zdravotnícka škola, ktorá nie je úplne pod gesciou OŠ a kde bude simulačné 

centrum, je pozvaná na vzdelávanie. Po programe porady – stretnutie so školami.  

9. RNDr. Slavomír Partila, štátny tajomník MŠVVaM SR a jeho poradca Marcel Ševčík  – 

vo svojom príhovore predstavil viacero problémov, diskutovaných tém a ich vývoj v oblasti 

školstva. Ministerstvo začalo procedúru druhého čítania 6 zákonov. Diskutované sú zmeny 

normatívneho financovania materských škôl, hodnotenie vecí v školách (hodnotové otázky, 



otázky informovaného súhlasu bez ohrozenia princípov výchovy), na základných školách je 

horúcou témou otázka ročníkov verzus cykly (úvahou sú editovateľné vzory štátneho 

vzdelávacieho programu, certifikácia miery zhody posudzovania s ŠkVP). V rámci 

optimalizácie siete SŠ boli v októbri spracované uniformné návrhy a v novembri budú zaslané 

spätné väzby samosprávnym krajom. Cieľom je, aby žiadosť o zmenu v sieti bola doručená v čo 

najvyššej kvalite, po konzultáciách s partnermi, ktorí k tomu majú čo povedať, aby nastal 

posun. MŠVVaM chce podpísať memorandum so zriaďovateľmi SŠ o princípoch kreovania 

siete. Beží nielen zmena štruktúr škôl, ale aj reprofilácia odborov. Legislatíva nie je pri spájaní 

škôl doriešená. Pri téme určovania výkonov je procedúra zvládnutá (závisí však od kraja) 

a smeruje k lepšej predvídateľnosti plánovania výkonov nie len na rok, ale s predikciou na 

ďalšie. MŠVVaM koncom mája navrhne z hľadiska dát prvý nástrel výkonov celoplošne, ale 

vo finalizácii kompetencia samosprávneho kraja v októbri pri určovaní nebude narušená. Zákon 

vzdelávania pre dospelých umožňuje celoživotné vzdelávanie, ponúka možnosť školám využiť 

potenciál – napr. priestory. Vytvára sa zoznam centier excelentnosti (cca 13 v SR), tréningové 

centrá pre učebné odbory, zlepšenie kariérnych ciest pri komunikácii so žiakmi, ktoré vedú 

k zlepšeniu kvality SŠ. Pri súťažiach na podporu talentov mládeže je snahou o riešenie resp. 

odstránenie systémových chýb, organizačných procedúr a zlyhaní v krajoch. Ak budú 

dostatočné personálne kapacity, pôsobenie supervízora na školách má opodstatnenie (bude 

vypracovaná metodika). Osemročné gymnázia SR (8G) - 117 sa nerušia, ale je potreba revízie, 

napríklad ponuka modelu mechanizmu na 4G. Maturitná skúška z matematiky (dvojúrovňová) 

je v procese diskusie.   

10. PaedDr. Ján Furman, vedúci OŠ – pripomenul prítomným niekoľko dôležitých bodov:  

1) 041, 042 – inventúrny súpis zaslať na OF a OŠ v kópii,  

2) skontrolovať LV (listy vlastníctva),  

3) symboly PSK,  

4) rekonštrukcia SPŠ elektrotechnickej, 

5) vianočná burza – p. Olejníková, 

6) ŠUPky – projekt, 

7) predstavenie nových riaditeľov škôl : p. Felber, p. Tomčáková, p. Sarna, p. Enekeš,  

p. Nováková, p. Slavkovská, 

8) čaká nás 12 výberových konaní. 

 

PaedDr. Ján Furman na záver poďakoval všetkým prítomným riaditeľom, kolegom z odboru za 

aktívnu účasť a ukončil poradu. 

Zapísala: Mgr. Viera Štefanková 

Dňa: 11. 11. 2024 

        

 

                                                                                                            PaedDr. Ján Furman 

                                                                                                               vedúci odboru 

 


